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1. Päevakorra kinnitamine ning koosoleku juhataja ja protokollija valimine

A.Tuulemäe avas koosoleku.
Üldkogu koosolekul on esindatud 28 seltsi liiget sh 12 kohal ja 16 volitustega.
Haridus- ja Kultuuriseltsis Läte on 53 liiget.
Koos volitustega on koosolekul otsuste vastuvõtmiseks kvoorum olemas.

Annika Tuulemäe tegi ettepaneku, et üldkogu koosolekut juhib juhatuse esindajana Annika
Tuulemäe ja protokollib Eva Laurend.

Hääletamine

A. Tuulemäe: palun hääletada, et valida koosoleku juhatajaks A.Tuulemäe ja protokollijaks
E.Laurend.

Kõik on poolt.

Vastuhääli ei ole.

Erapooletuid ei ole.

Ühehäälselt vastu võetud.

OTSUS
1.1. Üldkogu koosoleku juhataja on Annika Tuulemäe ja protokollija on Eva

Laurend.

KUULATI

A.Tuulemäe luges ette seltsi liikmetele üldkogu koosoleku päevakorra.

Hääletamine

A.Tuulemäe: palun hääletada, et kinnitada üldkogu koosoleku päevakord.

Kõik on poolt.

Vastuhääli ei ole.

Erapooletuid ei ole.

Ühehäälselt vastu võetud.
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OTSUS

1.2. Kinnitada päevakord.

2. MTÜ Lätte Köögi poolt 2021/2022 õppeaastaks koolilõuna, hommikupudru ja
pikapäevarühma toitlustuse hinnapakkumiste  kinnitamine.

Lätte Köögi toitlustushindade pakkumised:
a) koolilõuna 2,76 eurot (tõus 9,5%)
b) hommikupuder 0,66 eurot (tõus 10%)
c) pikapäevarühma toitlustus 0,55 eurot (tõus 10%)

MTÜ Lätte Köögi juhataja Margus Pikani andis lühiülevaate toidu hindade tõusust
maailmaturul ja selle tuntavatest mõjudest köögi eelarvele.

Hääletamine

A.Tuulemäe: palun hääletada, et kinnitada 2021/2022 õppeaastaks koolilõuna, hommikupudru
ja pikapäevarühma toitlustuse hinnapakkumine.

Poolt: 27 Urmas Keller, Eva Laurend, Indrek Roosi, Keio Kanarbik, Tarmo Loog, Merle
Kivinukk, Rome Tool, Teiko Reinik, Valli Taru, Annika Tuulemäe, Merle Vacker,
Marite-Helena Hiiemäe, Riin Hiieväli, Triin Hio, Pille Keller, Piret Kungla, Valter Kungla,
Hannes Orgse, Ülle Pikani, Tiia Pottmann, Rasmus Riis, Anne-Ly Rõuk, Jorma Saarinen,
Katrin Saarinen, Terje Hackman-Salokorpi, Helle Suurlaht, Merje Tomson

Vastuhääli ei ole.

Erapooletud: Margus Pikani

Häälte enamusega vastu võetud.

OTSUS
2.1. Kinnitada MTÜ Lätte Köögi toitlustuse hinnapakkumine 2021/2022

õppeaastaks.
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3. 2021/2022 õppeaasta õppemaksu kinnitamine
Merle Vacker: “Riigi eelarvestrateegia kohaselt ei tõuse õpetajate töötasud aastatel
2021-2024. Aprilli lõpus küll tuli uudis, et riik siiski plaanib tõsta 3% õpetajate tasusid
2022.a., aga lõplik tõde selgub alles novembris. Meie eesmärk on õpetajate töötasusid
kindlasti veidi tõsta. Praegu on Lätte klassiõpetajate tasu 93% Eesti keskmisest töötasust,
peale tõusu oleks 96%. Lisaks liitus meiega aasta alguses eurütmia õpetaja, kes on valmis
uuest õppeaastast võtma rohkem tunde ning eurütmiatunnid hakkavad toimuma senise
esimese kolme klassi asemel 1.-6. klassini. Kulutuste osas lisandub meile järgmisest aastast ka
Teraapiakeskuse saali rent. Juhatus teeb ettepaneku tõsta õppemaksu 9,4% ehk 1536 euroni
aastas (128 eurot kuus).”

Hääletamine

A.Tuulemäe: palun hääletada, et kinnitada Waldorfkooli Läte 2021/2022 õppeaasta õppemaks.

Poolt: 27 Urmas Keller, Eva Laurend, Keio Kanarbik, Tarmo Loog, Margus Pikani, Merle
Kivinukk, Rome Tool, Teiko Reinik, Valli Taru, Annika Tuulemäe, Merle Vacker,
Marite-Helena Hiiemäe, Riin Hiieväli, Triin Hio, Pille Keller, Piret Kungla, Valter Kungla,
Hannes Orgse, Ülle Pikani, Tiia Pottmann, Rasmus Riis, Anne-Ly Rõuk, Jorma Saarinen,
Katrin Saarinen, Terje Hackman-Salokorpi, Helle Suurlaht, Merje Tomson

Vastuhääli ei ole.

Erapooletu: 1 Indrek Roosi

Häälte enamusega vastu võetud.

OTSUS

3.1. Kinnitada Waldorfkooli Läte 2021/2022 õppeaasta õppemaksu tõus 9,4%
ehk 1536 eurot aastas (128 eurot kuus).

4. Uue juhatuse liikme valimine

Annika Tuulemäe: Tänavu 26. aprillil asus kooli juhatajana tööle Urmas Keller. Et viia
paremini ellu seltsi eesmärke, teeme ettepaneku täiendada juhatuse koosseisu ühe liikme võrra
ning valida Urmas Keller juhatusse.
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Hääletamine:

A.Tuulemäe: palun hääletada, et kinnitada Haridus- ja Kultuuriselts Läte juhatuse liikmeks
Urmas Keller.

Poolt: 21 Eva Laurend, Indrek Roosi, Keio Kanarbik, Tarmo Loog, Margus Pikani, Merle
Kivinukk, Rome Tool, Teiko Reinik, Valli Taru, Annika Tuulemäe, Merle Vacker, Riin
Hiieväli, Triin Hio, Piret Kungla, Valter Kungla, Hannes Orgse, Tiia Pottmann, Rasmus Riis,
Jorma Saarinen, Katrin Saarinen, Terje Hackman-Salokorpi

Vastuhääli ei ole.

Erapooletu: 7 Marite-Helena Hiiemäe, Urmas Keller, Anne-Ly Rõuk, Helle Suurlaht, Pille
Keller, Ülle Pikani, Merje Tomson

Häälte enamusega vastu võetud.

OTSUS

4.1. Kinnitada Haridus- ja Kultuuriselts Läte juhatuse liikmeks Urmas Keller.

5. Ülevaade töörühmade tööst

Annika Tuulemäe “Waldorfkool Läte põhikirja ja HKS Läte põhikirja muutmine”

Põhikirjade töörühma eesmärk on leida Waldorfkoolile Läte sobivaim lahendus
juhtimisorganite ja vastutuse osas.
12. aprillil kogunes töörühm koosseisus Urmas Keller, Indrek Roosi, Teiko Reinik, Mart Pirita
ja Annika Tuulemäe. Töörühm on kogunenud praeguseks kuuel korral. Kolmel korral ühines
Mardi kutsel meiega ka Rene Rästas. Enne viimast töörühma koosolekut otsustasid Mart ja
Rene töörühmast välja astuda, kuid esitasid enne veel enda ettepanekud, mida töörühmaga
arutasime ja millest mitmeid arvestasime.
Põhiline diskussioon töörühmas on olnud, kas ja milline roll võiks meie koolis olla nõukogul.
Praeguseks oleme jõudmas lahenduseni, kus nõukogu roll on vajalik ning nõukogu võtab
endale ülesandeid, et aidata kaasa kooli arengukava elluviimisele; koostab aastase
tegevusplaani nõukogu töödest, tegutseb seda järgides ja vajadusel töögruppe kokku kutsudes.
Samuti kuulab nõukogu ära lapsevanemad probleemküsimuste korral ning aitab kaasa
lahenduste leidmisele eri osapoolte vahel.
Nõukogusse kuuluks kooli juhataja, 2 õpetajate esindajat, kes valitakse kolleegiumi poolt; 4-6
lapsevanemate esindajat, kes valitakse klassivanemate poolt; ning kooli pidaja esindaja, kes
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valitakse juhatuse liikmete poolt. Nõukogu valitakse üheks aastaks ja sama liiget on võimalik
valida tagasi kuni kaheks aastaks järjestikku.
Järgmine töörühma kohtumine toimub 14. juunil  ja siis vaatame juba põhikirjade tekste.

Urmas Keller “Uue koolimaja projekt”

Majagrupp on teinud suurepärast tööd koolile uue asukoha otsimise ja leidmisega.
Lastevanemate hulgas läbi viidud küsitluse tulemused ja praegused finantsvõimalused ei luba
siiski koheselt uue maja ehitamisele asuda. Sellest lähtuvalt oleme uuesti läbi arutanud
võimalused, mida pakub kooli  praegune asukoht.

Praegu on kokkulepe Ivoga, et katusealuse korruse väljaehitamine teostatakse kas 2024. või
2025. aasta suvel. Sellega seoses on vaja vaadata üle olemasolevad 3. korruse plaanid ja
mõtelda, kas seal on vaja midagi muuta või sobib kõik hästi. Selleks, et 3. korruse
väljaehitamine tehtud saaks ja me ennast ka finantsiliselt tugevalt tunneksime on hea, kui
saame koolilaste arvu 2024. aastaks 169-lt 180 peale tõsta. See teeb lisaks 1-2 last klassi
kohta.

Teise võimalusena on olnud jutuks kogu maja maha lammutamine, jättes alles ainult fassaadi.
Nii saaksime ehitada fassaadi külge uue maja, just selliste ruumidega, nagu meile sobib.
Kasutatavale pinnale annaks selline lahendus juurde vähemalt 40 m2 korruse kohta. Samas
tõuseks koheselt ka rendisumma lisanduvate ruutmeetrite arvelt. Hetkeseisuga me sellist tõusu
veel lubada ei saa.

Püsikulu oluliseks suurendamiseks on vaja leida lahendusi sissetulekute suurendamiseks.

Keio Kanarbik “Avatud suhtemismudelid. Mentorlus ja järelkasv”

Arengukava väljatöötamise käigus ühe mandaatgrupi peateemaks saanud avatud
suhtlemismudelid, mentorlus ja järelkasv mõjus esiotsa juhuslikult kokku juhtununa. Töö
käigus selgus üha ilmsemalt, et need aga igati õigesti sattunud on. Mandaatgrupp koosneb
lapsevanematest ja õpetajatest. Keskmiselt oli kohtumisel kümmekond osalejat.

Zoom keskkonnas kohtuti esimesed kuud iga paari nädala tagant umbes kaheks tunniks,
arengukava valmides 2020/21 kooliaasta esimesel poolel, korra kuus. Teiseks poolaastaks
kasvas grupist välja vanematekooli ja õpetajatekoolituse töörühmad, kes suuresti peagrupi
aruteludest ja mõttetalgutest kannustatuna panid kokku esmajoones alustava lennu vanematele
suunatud programmi, mis aga oma sisu ülesehituse poolest sobis kõigile meie kooli
vanematele, meelitas kokku aga teiste waldorfkoolide lapsevanemaid, kasvatajaid ja
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õpetajaidki. Lektorid olid Tallinna Ülikoolist, Tartu Waldorfgümnaasiumist, Tartu Ülikoolist,
kellele sekundeerisid meie oma kooli õpetajad.

2020 sügisel esitati Mandaatgrupi tööst inspireerituna KÜSKile projekt, millega sooviti Läte
oma koolituskeskuse rajamisele hoog sisse lükata. Projekt toetust ei saanud, küll aga jätkus
töö eelpool mainitud vanematekooli ja `21 aasta augustisse plaanitava W.kooli I-IX klassi
kursusega, mis osalt koroonakriisi tõttu, teisalt ka oma võimaluste ja vajaduste tõttu pöördus
rohkem sissepoole ja on võtnud “oma õpetajatelt oma õpetajatele” kuju.

Avatud suhtlemise mudelite pool grupi pealkirjast on endast muuhulgas andnud erinevaid
praktilisi lahenduse variante õpetajatele ja kolleegiumile kriisisituatsioonides lahendamiseks
ning 2021 sügiseks on planeeritud koostöö Moreno keskusega grupijuhtimise koolituseks
meie kooli eripäradest lähtuvalt.

Mandaatgrupi vedajale on jäänud eriliselt meelde, kuidas osalejad ka emotsionaalsetest ja
keerulistest teemadest rääkides, tehnilisi viperusi trotsides suudavad jääda asjalikuks, üksteist
toetavaks ja lahendusi otsivaks, väljapakkuvaks.

“Vanematekool” Õppeaasta jooksul toimus neli vanematekooli loengut ja kaks matka
alustavatele lapsevanematele. Vanematekooli väisasid Tiiu Kuurme (Tallinna Ülikool), Mati
Valgepea (Tartu Waldorfkool), Ülle Pechter (antroposoofiline arst).

Margus Pikani “Seltsiõhtute korraldamine”

Seltsi õhtute ja tegevuste korraldamise töörühma eesmärk on kaasata kooli vanemaid
koostegemistesse ja aktiveerida seltsielu. Töögrupp käis aktiivselt koos veel enne pandeemiast
suletud ühiskonda. Töögrupil oli valmis tegevuskava, millest jõudsime realiseerida ainult osa,
seltsi õhtusöögi, ühe spordipäeva, ühe filmiõhtu ja ühe loengu. On meeldiv kogeda, et need
kooskäimised/tegemised lähevad enamikele korda ja liidavad Lätet ühtsemaks. Seejärel tuli
paraku vahele ühiskonna sulgemine, mis mõjutas ka meie töögrupi planeeritud tegevuste
läbiviimist. Juba kavas olnud 2 loengut, 1 spordipäev ja seltsiõhtu jäid ootama sobivat aega.
Uuel õppeaastal on plaanis töögrupil jälle kohtuda ning jätkata planeeritud tegevustega.

/digitaalselt allkirjastatud/ /digitaalselt allkirjastatud/

Annika Tuulemäe Eva Laurend
Koosoleku juhataja Protokollija
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